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رئیس سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری شهرداری بندرعباس :

تولید و کاشت گل های فصلی از برنامه های اصلی 
سازمان فضای سبز شهرداری بندرعباس است 

به گزارش اقتصاد کیش  شهرام آرمان با بیان اینکه تولید و 
تکثیر و کاشت انواع نشا، گل های فصلی در بندرعباس 
یکی از برنامه های اصلی این سازمان بوده است، اظهار 

داشت: امسال بیش از یک میلیون نشاء بوته گل فصلی 
متناسب با آب و هوای شهرستان بندرعباس با شروع 
فصل پاییز در ســطح شهر، میادین و پارک ها کاشت 

می شود. آرمان با بیان اینکه هرسال از اوایل مهر کاشت 
گل های فصلی در بندرعباس آغاز می شــود و تا آخر 
فروردین ســال بعد ادامه خواهد داشت، افزود امسال 
عملیات کاشت گلهای فصلی شامل انواع گونه های 
اطلسی، آهار، جعفری، اطلسی محلی، همیشه بهار و 
داوودی وحشی، کوکب، آفتابگردان زینتی و گازانیا که 
با شرایط آب و هوایی این اقلیم سازگار هستند همزمان 

با شروع فصل پاییز آغاز می شود.
رئیس ســازمان ســیما منظر و فضای سبز شهرداری 
بندرعباس گفت: یکی از مهم ترین اولویت های این 

سازمان حفظ طراوت و شادابی شهر می باشد.

        اقتصاد کیش -    رئیس سازمان سیما 
منظر و فضای سبز شهری شهرداری بندرعباس 
گفت: تولید و تکثیر و کاشــت انواع نشــا، 
گل هــای فصلــی در بندرعبــاس یکی از 

برنامه های اصلی این سازمان می باشد.

فرودگاه میناب در مرحله صدور سند 
قرار دارد

اقتصاد کیش-      مدیرکل فرودگاه های هرمزگان گفت: فرودگاه میناب در گذشــته 
معارض داشت که این موضوع حل شده و اکنون در مرحله صدور سند قرار دارد. 

جمشید دلفاردی اظهار داشت: پس از دریافت سند فرودگاه میناب می توان نسبت به 
برنامه ریزی برای بهسازی و تجهیز این فرودگاه اقدام کرد و تا آن زمان نمی توان هیچ 

اقدامی انجام داد.
وی ادامه داد:  امید است هر چه سریع تر سند این فرودگاه صادر و بتوان در مسیر تحقق 

مطالبه مردم شرق هرمزگان به ویژه شهرستان میناب گام برداشت.
لازم به ذکر اســت، راه اندازی مجدد فرودگاه میناب از ســال ۱۳۹۵ مطرح شد و حتی 
برقراری پرواز بین تهران، کیش و قشم با میناب هم به عنوان برنامه های در دستور کار 

عنوان شد.
این فرودگاه در مســیر احیای مجدد با مســاله وجود معارض مواجه بود و یکی از 
دستگاه های اجرایی اقداماتی برای تغییر کاربری فرودگاه میناب انجام داده بود که این 

مشکل برطرف شد.

مدیرکل فرودگاه های هرمزگان؛

مشکل تامین نیاز آبی مردم بوموسی حل می شود 
اقتصاد کیــش-  معاون شــرکت آب و فاضلاب 
هرمزگان گفت: شــیرین سازی آب دریا هزینه های 
بالایــی دارد از این رو توجه به فرهنگ صرفه جویی 
و مصــرف بهینه آب می تواند بــه پایداری آب این 

شهرستان کمک شایانی کند. 
عبدالحمید جابری در آئین تکریم و معارفه مدیر جدید 
آبفا بوموسی، تصریح کرد: با توجه به گذر از تابستان 
و فرصت ظرفیت سازی برای ماه های پیش رو، مدیر 
جدید ابوموسی بر اساس برنامه های پیش بینی شده، 
اقدامات لازم برای توسعه زیرساخت ها انجام خواهد 
داد. وی ادامه داد: مدیر جدید این شهرســتان پیش از 
این در مسئولیت های عملیاتی و اداری در شهرستان 
بشاگرد خدمت کرده است و توانمندی های لازم برای 

مدیریت در این شهرستان را داراست.
معاون منابع انسانی و تحقیقات شرکت آب و فاضلاب 
هرمزگان توجه به سرمایه های انسانی شرکت آب و 
فاضــلاب را مورد تاکید قــرار داد و گفت: تلاش ما 
اســتفاده از ظرفیت نیروهای انسانی توانمند است تا 

بتوانیم خدمات شایسته ای به مردم ارائه دهیم.
وی همچنین به صرفه جویی در مصرف آب اشــاره 
کرد و افزود: شیرین سازی آب دریا هزینه های بالایی 
دارد از این رو توجه به فرهنگ صرفه جویی و مصرف 

بهینه آب می تواند به پایداری آب این شهرستان کمک 
شایانی کند.

جابری بیان کرد: آبفا نیز بنا بر وظیفه از هیچ تلاشی برای 
تامین نیاز آبی مردم این شهرستان دریغ نخواهد کرد.

معاون آبفا هرمزگان:

تنها ۸ درصد هرمزگانی ها دُز چهارم 
واکسن کرونا را دریافت کرده اند

اقتصاد کیش-     سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: در طول هفته قبل 
هیچ فوتی بر اثر کرونا در استان ثبت نشد و اکنون شمار جان باختگان دو هزار و ۶۶۵ 

نفر است. 
دکتر فاطمه نوروزیان در تشریح این خبر، افزود: در هفته گذشته گرچه به نسبت دیگر 
هفته ها مراجعان سرپایی کرونا ۱۶ درصد کاهش یافت، اما در تشخیص موارد مثبت ۷۰ 

درصد و در بستری ها ۶۰ درصد افزایش داشتیم.
وی در خصــوص میزان واکسیناســیون در اســتان هرمزگان بیان کــرد: ۵۱ درصد 

هرمزگانی ها دُز سوم و ۸ درصد نیز دُز چهارم واکسن کرونا را دریافت کرده اند.
سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان اضافه کرد: ۴۱.۵ درصد از کودکان ۵ تا ۱۲ 

سال نیز دُز اول و ۲۳ درصد هم دُز دوم واکسن کرونا را دریافت کرده اند.
فاطمه نوروزیان از والدین خواست برای تزریق واکسن کرونا به کودکان خود اقدام کنند

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :

برداشت سالیانه ۲۰۰ تن گیاهان 
دارویی از رویشگاه های هرمزگان

اقتصاد کیش-      رئیس بهره برداری منابع طبیعی هرمزگان گفت: ســالیانه افزون 
بر۲۰۰ تن انواع گیاهان دارویی در هرمزگان برداشت می شود.

امین ضیایی گفت: سالیانه افزون بر ۲۰۰ تن انواع گیاهان دارویی شامل، آویشن، حنا، 
آلوئه ورا، صبرزرد، مورخوش، مورتلخ، مرزنجوش، سپســتان و چای ترش از یک 

هزار رویشگاه ها و مزارع استان برداشت می شود.
ضیایی یادآور شــد: کشت گیاهان دارویی که به عنوان طلای سبز نام برده می شود، 
ارتباط مســتقیم با اشتغال روســتاییان دارد و می تواند اقتصاد مردم هر منطقه ای را 

متحول کند.
وی ابراز داشت: با توجه به بارندگی های سال گذشته و احیای مراتع با مشارکت مردم 
محلی برای حفاظت از رویشگاه ها، امسال گیاهان دارویی بسیار غنی و بستر مناسبی 

جهت توسعه عرصه های طبیعی فراهم شده است.
رئیس اداره بهره برداری منابع طبیعی هرمزگان تصریح کرد: برداشت گیاهان دارویی 
در قالب ۲۰ فقره قرارداد از شهرهای میناب، بندرعباس، رودان، حاجی آباد، بشاگرد 

و بستک با ارزش ۲۰۰ میلیارد ریال انجام شده است.
ضیایی اضافه کرد: سال گذشته باتوجه به خشکسالی های موجود، هیچ گونه مجوزی 

از سوی منابع طبیعی هرمزگان برای برداشت گیاهان دارویی صادر نشد.

رئیس بهره برداری منابع طبیعی هرمزگان عنوان کرد؛

افزایش مراکز سیار روستاییِ کانون پرورش فکری
 در هرمزگان ضروری است

اقتصاد کیش-    مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان هرمزگان گفت: کانون پرورش فکری این 
اســتان از وجود یک دستگاه تریلی سیار که کودکان و 
نوجوانان مناطق روستایی بتوانند یک نمایش کودکانه 
را با لذت تماشــا کنند، محروم بوده و انتظار داریم از 
ظرفیت های اســتانی برای تامین مراکز سیار و خرید 

کشِنده ها استفاده شود. 
پروین پشتکوهی افزود: کانون پرورش فکری کودکان 
اســتان هرمزگان با وجود برخــورداری از امکانات و 
زیرساخت های مختلف در حوزه های علمی، فرهنگی 
و ادبی نیازمند امکانات و تجهیزاتی است که در تامین 

آن ها مشارکت صنایع و بنادر بزرگ استان را می طلبد.
وی ادامه داد: تریلی سیار کانون پرورش فکری کشور 
سال گذشــته برای اجرای یک نمایش بسیار جذاب 
»رینــارد روباهه« کار خــود را از احمدی حاجی آباد 
شروع و در بین خانواده های زلزله زده فین بندرعباس 

کار خود را ادامه داد.
مدیرکل کانون پرورش فکــری کودکان و نوجوانان 
هرمزگان گفت: این تریلی سیار کانون در چهار روستا 
از جمله دشت ماروم فین که شاید بسیاری از خود مردم 
استان هرمزگان این روستا را ندیده باشند، بچه های این 
روســتا نمایشی را تماشا کردند که بچه های تهران در 
پارک لاله )مرکز تئاتر کودک کانون( آن را بارها دیده اند.
پشتکوهی با اشاره به نیازمندی کانون پرورش فکری 
هرمزگان به تریلی سیار و ضرورت افزایش کتابخانه های 
سیار شهری و روستایی گفت: برای توسعه فعالیت های 

کانون هرمزگان نیازمند یک کشِنده هستیم.
مدیرکل کانون پرورش فکــری کودکان و نوجوانان 
هرمــزگان با بیان این جمله کــه؛ هرمکانی که کانون 
در آن ورود کنــد، تمامی کارهای خلاف از آن محله 
رخت برمی بندد، خاطرنشان کرد: اگر می خواهیم آینده 
بهتری برای کودکان و نوجوانان استان هرمزگان بسازیم 
باید »چتر کانون« از لیردف جاسک گرفته تا کوشکنار 

پارسیان بچه ها از فعالیت های کانون بهره مند شوند.
مدیرکل کانون پرورش فکــری کودکان و نوجوانان 
هرمــزگان با بیان این جمله که؛ هرمکانی که کانون در 
آن ورود کند، بیشتر کارهای خلاف از آن محله رخت 
برمی بندد، خاطرنشان کرد: اگر می خواهیم آینده بهتری 
برای کودکان و نوجوانان استان هرمزگان بسازیم باید 
»چتر کانون« از لیردف جاســک گرفته تا کوشــکنار 
پارسیان بر سر کودکان باشد و همه بچه ها از فعالیت های 

کانون بهره مند شوند. 
  وی با طرح این ســوال کــه چرا مدیرکل کانون باید 

همچنان دغدغه حقوق مربی ، مکان راه اندازی مراکز 
جدید و خرید خودروی سیار داشته باشد درحالی که در 
استان هرمزگان بزرگترین صنایع و بنگاه های اقتصادی 
مستقر هســتند، بیان کرد: در دفتر مرکزی کانون قول 
دادند که اگر یک کشِنده از استان بگیریم، یک کانتینر در 
اختیارمان می گذارند، اما همچنان بدون کشِنده هستیم.

این مقام مسوول در حوزه کودک و نوجوان ابراز داشت: 
در اســتان هرمزگان با وجود صنایع مختلف و چندین 
بندر بزرگ اما کانون از وجود یک کشــنده که کودکان 
و نوجوانان خود این استان بتوانند یک نمایش را تماشا 
کنند، محروم است درحالی که وقتی یک تماشاخانه سیار 
به دل محلات شهر و روستا می رود، بچه ها به همراه پدر 
و مادر خود یک نمایش با محتوای مناســب، جذاب و 
شادی آفرین را تماشا می کنند که در کنار سرگرمی برای 
کودکان، زیرپوست شهر برای مسوولان استان نیز بهتر 

مشخص می شود.
پشتکوهی از دیگر مزایای حضور تماشاخانه سیار در 
روستاها و محلات شهر به مشارکت و ایفای سهم سایر 
ارگان های فرهنگی و مراکز خدماتی اشاره کرد و افزود: 
وقتی تماشــاخانه سیار به دل محلات می رود در کنار 
کانون سایر اداراتی مثل بهزیستی، مراکز مشاوره، کمیته 
امداد و سایر اداراتی که دغدغه خانواده ها و آسیب های 
اجتماعی شــهر و روستاها را دارند، می توانند غرفه ها 
و پایگاه هایی دایر کرده و با مردم از نزدیک گفت وگو 
داشته باشــند تا بهتر با مسائل و مشکلات آن ها آشنا 

شوند.
وی نمایش فیلــم، کاردســتی، کتابخوانــی، بازی و 
ســرگرمی، امانت کتاب، قصه گویی و شعرخوانی را 

ازجمله برنامه های کتابخانه های سیار روستایی و شهری 
در مناطق تحت پوشش کانون استان هرمزگان نام برد 
و خاطرنشان کرد: اگر می خواهیم کارهای فرهنگی و 
هنری ما در حوزه کودک و نوجوان اثرگذار باشد باید با 
راه اندازی این تماشاخانه ها و کتابخانه های سیار شهری 

و روستایی به سراغ خانواده ها برویم.
مدیرکل کانون پرورش فکــری کودکان و نوجوانان 
هرمزگان با اشــاره به ضــرورت راه اندازی حداقل ۲ 
کتابخانه سیار روستایی در شهرستان میناب که بالغ بر 
۲۶۰ روستا است، یادآور شد: حداقل برای هر شهرستان 
یک خورو سیار روستایی نیاز داریم زیرا هرکدام از این 

خودروها ماهیانه ۲۰ روستا را پوشش می دهند.
پشــتکوهی افزایش مراکز سیار روســتایی را بسیار 
ضروری دانست و ادامه داد: در حال حاضر سه خودرو 
سیار روستایی در کانون داریم اما تنها یک مربی ما فعال 
اســت درحالی که کتابخانه های سیار روستایی برای 

کانون و اشاعه فعالیت های آن یک موهبت است.
وی اضافــه کرد: مربی کانون با خودرو ســیار که در 
آن قفســه های مختلف کتاب، وسایل سمعی بصری 
و محصولات بازی  و ســرگرمی وجــود دارد، راهی 
محلات شــهری و روستایی می شود و برای کودکان 

و نوجوانان برنامه اجرا می کند.
گفتنی اســت؛ درحال حاضر ۲۰ شعبه کانون پرورش 
فکــری کــودکان و نوجوانان شــامل ۱۶ مرکز ثابت 
فرهنگی هنری، ۲ کتابخانه سیار و ۲ کتابخانه پستی با 
پنج هزار و ۶۰۰ عضو ثابت در استان هرمزگان وجود 
دارد که در تمامی آن ها کتابخانه های تخصصی کودک 

و نوجوان وجود دارد.

مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان؛

پتروپالایش های مخصوص صنعت 
نساجی در هرمزگان راه اندازی می شود 

اقتصاد کیش-      رئیس سازمان جهاد کشاورزی هرمزگان با بیان اینکه ۵ هزار هکتار از 
اراضی استان تحت کشت پنبه قرار گرفته است از احداث پتروپالایش های مخصوص 

صنعت نساجی در هرمزگان خبر داد. 
عباس مویدی در آیین آغاز سال جدید زارعی با اشاره به گلایه کشاورزان از تعدیل آب 
چاه های آب کشاورزی با بیان اینکه در  کنار اعتراضی که به تعدیل ها داریم خودمان هم 
نسبت به افت عمق ایستابی چاه ها و مشکلات انرژی موردنیاز الکتروپمپ ها معترض 
هستیم، اظهار داشت: معتقدم در اجرای طرح احیا و تعادل بخشی آب های زیرزمینی 
باید کار کارشناسی بیشتری انجام شود و با توجه به اینکه مرام و سیاست اصلی دولت 
سیزدهم افزایش نقش مردم در اداره جامعه است در این موضوعات نیز به گفت وگوی 

بیشتری با کشاورزان داریم.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان هرمزگان با بیان اینکه اجرای طرح اصلاح الگوی 
کشت می تواند در تحقق اقتدار غذایی کشور نقش بسزایی داشته باشد، گفت: لازم 
اســت در این حوزه اقناع سازی درستی نسبت به رعایت الگوی کشت انجام شود از 
این رو باید تیب خاطر به کشاورزان بدهم که اصلاح الگوی کشت متناسب با شرایط 
و اقلیم استان انجام می شود و اهداف بالایی که یکی از آن ها تامین اقتصاد کشاورزان 

است در آن دیده شده است.
وی عنوان کرد: با ابتکارات اســتاندار شهرهای جدیدی در استان تعریف شده که 
تنها در حوزه صنایع نیستند، بلکه در حوزه کشاورزی نیز پروژه های بزرگی تعریف 
شده است که طرح شهر نساجی یکی از آن ها است و می تواند برای حداقل ۵ هزار 

نفر شغل ایجاد کند.
مویدی با بیان اینکه روال اداری و کارهای اولیه احداث شهر نساجی به اتمام رسیده 
است، گفت: برای تکمیل زنجیره صنعت نساجی در استان ۵ هزار هکتار پنبه کشت 
شده است و دنبال این هستیم که پتروپالایشگاه های تکمیلی صنعت نساجی نیز در 

استان احداث شود و رایزنی ها برای سرمایه گذاری در این طرح نیز انجام شده است.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان هرمزگان، بیان کرد: اجرای طرح توسعه نخیلات 
در شهرســتان بشاگرد با کشــت ارقام ممتاز خرما و فعال سازی صنعت گردشگری 
کشاورزی را از دیگر اقدامات جهاد کشاورزی دانست و ابرازداشت: اجرای طرح های 
نوغان داری نیز در حوزه توسعه اشتغال خرد روستائیان در دستورکار سازمان  است که 
با توجه به اینکه ما در هرمزگان با خزان روبه رو نیستیم و در تمام فصول سال می توانیم 

نوغان داری را داشته باشیم امری به صرفه و اقتصادی است.
مویدی در پایان خاطرنشان کرد: احداث شهر میوه های گرمسیری و نهالستان میوه های 
گرمسیری دیگر برنامه مهم جهاد کشاورزی در استان است و ۱۶ میلیارد تومان برای 

احداث نهالستان در شهرستان رودان تخصیص داده شده است .

رئیس سازمان جهادکشاورزی هرمزگان:

 مراحل احداث نخستین پایانه مسافربری 
نگین خلیج فارس به پایان رسید

   اقتصاد کیش -   شهردار قشم از پایان مراحل احداث نخستین پایانه مسافربری 
این جزیره با نام غدیر در ورودی این شهرســتان مرزی از ســوی این شهرداری به 
منظور رونق بیشتر مسافرت گردشگران داخلی و خارجی با اتوبوس به نگین خلیج 

فارس خبر داد.
میرداد میردادی  اظهار داشــت: این پایانه مســافربری به عنوان تنهاترین و نخستین 
ترمینال مسافربری جزیره قشم با اعتبار ۳۲ میلیارد ریال با پیشرفت ۱۰۰ درصدی به 

پایان رسیده و در آستانه افتتاح و بهره برداری قرار دارد.
وی ادامه داد: مساحت عرصه پایانه مسافربری غدیر شهرداری قشم ۶ هزار متر مربع، 

مساحت اعیان آن ۵۰۰ متر مربع و سومین پایانه مسافربری استان هرمزگان است.
شهردار قشم توضیح داد: نخستین پایانه مسافربری جزیره قشم دارای دفتر مسافربری، 
ایستگاه اتوبوس، کارواش، دفتر نظارت، سالن انتظار، رستوران، ایستگاه تاکسی درون 
و برون شــهری، نمازخانه، خوابگاه رانندگان، شعبه سرویس، سرویس بهداشتی و 
بوفه اســت.   میردادی با اشــاره به اینکه تا پیش از احداث این پایانه مسافربری شاهد 
تجمع اتوبوس های مسافربری در برخی نقاط شهر و خارج از شهر به ویژه در ایام پیک 
مسافرت ها بوده ایم، هدف از اجرای این طرح را ساماندهی وضعیت این اتوبوس ها 
و در نهایت افزایش رضایتمندی مسافران و گردشگران ورودی و خروجی به جزیره 

قشم سرزمین آب و آفتاب عنوان کرد.
وی احداث این پایانه مســافربری را گامی مهم برای رونق بیشــتر سفر به قشم به 
خصوص برای تمامی خانواده های ایرانی ارزیابی کرد و یادآور شد: خانواده ها هم 
می توانند مخاطب خوبی برای این پایانه باشند، چرا که از این طریق هزینه سفرشان 
کمتر می شود و به طور معمول وسایل نقلیه عمومی، برای آنها امن تر بوده و آسایش 

بیشتری دارند.
شهردار قشم تصریح کرد: امیدواریم با اتمام طرح پل خلیج فارس، حجم انجام این 
گونه سفرها به جزیره قشم به مراتب بیشتر شود و لازم است که از هم اکنون با راه 
اندازی این گونه پایانه های مسافربری در جزیره، حرکت منظم و برنامه ریزی شده 

اتوبوس های مسافربری در مسیرهای مختلف نهادینه شود.
وی گسترش فعالیت های عمرانی شهرداری، احیا معماری ایرانی و اسلامی شهر، 
گســترش فعالیت های ورزشــی، توجه به محلات، احیا مشارکت های محله ای، 
گسترش برنامه های فرهنگی، تربیت نیروی کار و کارآفرینی و در نهایت گسترش 

فعالیت های اجتماعی را از برنامه های اولویت دار شهرداری قشم برشمرد.
میردادی اعلام کرد: شهرداری قشم در هر یک از این عرصه ها برنامه های کارشناسی 
و مدونی را طراحی کرده است و بر اساس نیازهای طبقه بندی شده نقاط مختلف شهر 

با رویکرد توسعه متوازن خدمات رسانی، این طرح ها را اجرا می کند.
پایانه مسافربری که با عنوان ترمینال مسافربری هم شناخته می شود فضایی برای سوار 
و پیاده کردن مسافران اتوبوس های شهری و بین شهری است که بیشتر به شکل یک 

ساختمان بزرگ همراه با امکانات رفاهی طراحی می شود.
در این پایانه شرکت های مسافربری دارای دفاتر فروش بلیط هستند و مسافران از 

طریق سکوهای مشخص سوار یا پیاده می شوند.

شهردار قشم اعلام کرد:


